
 
 
 
 
Nr. 162/2024 

 
PROCES – VERBAL 

 
 Încheiat azi, 30 mai 2024, cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului Local al 
Municipiului Sfântu Gheorghe, la care sunt prezenţi 18 membri, 2 reprezentanți ai satelor 
aparţinătoare Municipiului Sfântu Gheorghe Baloga Csilla - sat Chilieni și Miklos András - sat 
Coșeni, lipsind: Debreczeni László, Jancsó Éva, Kondor Ágota. 
 Convocarea Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe s-a făcut în 
conformitate cu prevederile art. 133 alin. (1) și art. 134 alin. (1) lit. a și art. 196 alin. (1) lit. a 
din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
prin Dispoziţia emisă de primarul Municipiului Sfântu Gheorghe, nr. 512/2024. Ședința se 
desfășoară în sala de ședință a consiliului local. 
 În sală sunt prezenți reprezentanți mass-media. 
 La şedinţă participă, conform legii: Antal Árpád-András primarul municipiului Sfântu 
Gheorghe, Toth-Birtan Csaba și Ambrus Fruzsina viceprimarii municipiului Sfântu Gheorghe, 
Kulcsár Tünde-Ildikó secretarul general al municipiului Sfântu Gheorghe.  
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Bună ziua. Salut cu drag pe 
toată lumea la ședința ordinară de azi. Vă rog să porniți aparatele. Mulțumesc. Înainte de a 
începe dezbaterea Ordinii de zi, rog colegii să votăm următoarele procese-verbale: 25 aprilie 
2024.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Procesul-verbal din 30 aprilie 2024.” 
 Se votează cu 17 voturi pentru, 1 consilier lipsind de la vot (Kolcza István). 
 (lb.m.): „Și 27 mai 2024.” 
 Se votează cu 16 voturi pentru, 2 consilieri lipsind de la vot (Kádár Imola, Kolcza 
István). 
 (lb.m.): „Pe Ordinea de zi de azi figurează 27 proiecte de hotărâri. Se înscrie cineva la 
Diverse? Dl. viceprimar.” 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Pe de o 
parte în urma consultării cu conducerea societății Urban-Locato, aș dori să retrag punctul 15 și 
la o următoare ședință cu mici modificări am introduce pe Ordinea de zi din nou. Aș dori să 
propun un punct D1, care se referă la aprobarea prelungirii duratei Contractului de subînchiriere 
nr. 57802/2022 între Bertis SRL și Municipiul Sfântu Gheorghe având ca obiect închirierea 
unei bucătării din strada 1 Decembrie 1918 nr. 30. Un punct D4, care se referă la aprobarea 
actualizării devizului general, aprobat prin HCL nr. 391/2020, pentru obiectivul de investiții 
„Extinderea rețelei de drumuri și a rețelei de utilități publice în Parcul industrial din Municipiul 
Sfântu Gheorghe”, cu modificările ulterioare. Un punct D5, care se referă la aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de 
reabilitare termică la bl. 3, scara A, B, C, D, E, F, G, strada Mihai Viteazul nr. 2” și a 
cheltuielilor legate de proiect, și modificarea și completarea HCL nr. 189/2022 privind 
aprobarea depunerii cererilor de finanțare și a cheltuielilor legate de proiecte pentru reabilitarea 
termică a unor blocuri de locuințe din municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și 
completările ulterioare. Un punct D6, care se referă la aprobarea actualizării devizului general 
aferent Proiectului tehnic pentru obiectivul de investiții „Amenajare insulă lac zona Gării”, 



aprobat prin HCL nr. 163/2024. Un punct D7, care se referă la modificarea și completarea 
Strategiei integrate de dezvoltare urbană a municipiului Sfântu Gheorghe, aprobată prin HCL 
nr. 384/2023.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. 
Altcineva la Diverse? Ambrus Fruzsina.” 
 Doamna viceprimar AMBRUS FRUZSINA (lb.m.): „Aș dori să propun pe Ordinea de 
zi un punct D2, care se referă la aprobarea modificării HCL nr. 486/2023 privind aprobarea 
organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din cadrul Casei de Cultură ,,Kónya Ádám” 
din municipiul Sfântu Gheorghe, pe anul 2024. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc. Dl. primar” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Nu a fost 
amintit un punct D3, pe care eu aș dori să-l includ pe Ordinea de zi și care se referă la aprobarea 
modificării Contractului de finanțare nr. 19356/269/28.03.2024 încheiat în vederea finanţării 
activității Clubului Sportiv Şcolar Sfântu Gheorghe. Respectiv aș mai dori să propun un punct 
D8, care se referă la aprobarea rectificării bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe 
anul 2024. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Și eu vă mulțumesc frumos. 
Aș ruga pe toată lumea să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctelor propuse la Diverse. Prima 
dată să votăm luarea pe Ordinea de zi a punctului D1.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc. Să votăm și despre punctul D2.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc. Punctul D3.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Punctul D4.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Punctul D5.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Punctul D6.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Punctul D7.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Și pe urmă punctul D8.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Mulțumesc. Acum vă rog să votăm Ordinea de zi în întregime.” 
 Se votează cu 18 voturi pentru, în unanimitate. 
 (lb.m.): „Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să vă supun atenției 
următoarele: potrivit art. 228 din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, nu pot lua parte la 
deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în problema supusă 
dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să anunţe înainte de începerea 
ședinței interesul personal pe care-l au în problema respectivă. Dacă sunt asemenea cazuri, vă 
rog să semnalați. Kádár Imola.” 
 Doamna consilier KÁDÁR IMOLA (lb.m.): „Eu la punctul 12 nu doresc să particip 
nici la deliberare și nici la vot.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc. Mai este 
cineva? Dacă nu, atunci începem cu primul punct.” 
 PUNCTUL I de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe la data de 31.03.2024. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 



 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Pentru anul 
2024 am preconizat bugetul cu un venit în sumă de 334.241.400 lei, așa a fost aprobat. În 
primele trei luni a anului am avut un venit în sumă de 72.635.986 lei, care reprezintă 22,36% 
din prevederile anuale aprobate și am avut cheltuieli în sumă de 60.490.930 lei, deci atât am 
avut de plătit, care reprezintă 18,01 % din cheltuielile planificate, asta însemnând faptul că în 
primele trei luni am avut mai multe venituri în sumă de 12.145.063 lei, decât cheltuieli. 
Veniturile proprii ale instituțiilor de învățământ, în primele trei luni au fost în sumă de 
1.448.052 lei. Instituțiile culturale au realizat un venit propriu în sumă de 680.320 lei din 
organizarea evenimentelor. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, aș semnala faptul că, comisiile de specialitate nr. I și V au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre nr. 1. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 206/2024. 
 PUNCTUL II de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unei 
sume de bani în favoarea Parohiei Romano-Catolice Sfântu Gheorghe V. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Această 
investiție a fost începută în anul 2018, pe care a inițiat-o Parohia Romano-Catolică. Aici este 
vorba despre construcții la locuința parohială, protopopiat, arhivă, sală de cateheză, în str. 
Fabricii. Până acum între anii 2018 și 2023 am sprijinit această investiție cu suma de 1.990.792 
lei. În anul 2024 alocăm suma de 64.000 lei pentru continuarea lucrărilor. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, III și V au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 207/2024. 
 PUNCTUL III de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea alocării unei 
sume de bani în favoarea Parohiei Romano-Catolice Sfântu Gheorghe nr. III. Prezintă: Antal 
Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Parohia 
Romano-Catolică “Sfântul Benedict” planifică repararea acoperișului la casa parohială. Pentru 
acest lucru a solicitat un sprijin de la Consiliul Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. 
Lucrările vor fi finanțate din fondul separat pentru sprijinirea bisericilor, pe care l-am separat la 
aprobarea bugetului, iar din acel fond alocăm suma de 63.000 lei pentru Parohia Romano-
Catolică “Sfântul Benedict” la repararea acoperișului la casa parohială. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, III și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 208/2024. 
 PUNCTUL IV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind indexarea cu rata 
inflației a impozitelor şi taxelor locale care constau într-o anumită sumă în lei sau care sunt 
stabilite pe baza unei anumite sume în lei, precum și limitele amenzilor care se fac venit la 
buget local. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Conform 
Codului fiscal fiecare impozit şi taxă locală care consta într-o anumită sumă în lei suntem 
obligați să o mărim cu rata inflației din anul precedent. Deoarece în România în anul 2023 
inflația a fost 10,4%, de aceea începând cu anul următor aceste impozite și taxe vor fi majorate 
cu 10,4 %. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I și V au avizat favorabil 



proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 209/2024. 
 PUNCTUL V de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre pentru aprobarea modificării și 
completării HCL nr. 473/2023 privind stabilirea impozitelor și taxelor locale pe anul 2024, cu 
modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Această propunere se referă la 
folosirea teraselor unităților de alimentație publică în sezonul de iarnă, respectiv despre chiria 
aferentă acestei perioade. Acest lucru întotdeauna a fost o problemă, dacă au demolat, sau nu, 
dacă au folosit aceste terase, de aceea propunerea se referă la faptul că în perioada 1 noiembrie 
și 31 martie să plătească jumătate din chiria stabilită, care înseamă că în zona A în loc de 2,20 
lei/mp/zi va fi 1,10 lei/mp/zi. În zona B în loc de 1,70 lei/mp/zi va fi 0,85 lei/mp/zi, iar în zona 
C în loc de 1,00 lei/mp/zi vor plăti 0,50 lei/mp/zi.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 210/2024. 
 PUNCTUL VI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind reglementarea situaţiei 
juridice a unui teren situat în municipiul Sfântu Gheorghe, str. Oltului. Prezintă: Toth-Birtan 
Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem schimbarea 
categoriei de folosință a unui teren de 201 mp, care se află în spatele piscinei acoperite și acum 
conform cărții funciare apare ca drum, și am dori să fie schimbat în curți-construcții. Avem 
nevoie de această schimbare, ca pe acest teren, în planul de transformare al bazinului acoperit 
să fie incluse și unități de inginerie, care nu pot fi puse în alt loc.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, aș meționa faptul, că comisiile de specialitate nr. I, II și V 
au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 211/2024. 
 PUNCTUL VII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea transmiterii 
fără plată a dreptului de proprietate asupra unor imobile situate în str. Tutunului nr. 4 din 
proprietatea privată a municipiului Sfântu Gheorghe, în proprietatea Bisericii Evangehlice – 
Lutherane din România, Parohia Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Biserica Evangehlică folosește 
de mai mult timp aceste imobile. A primit în folosință gratuită și pe acest teren funcționează o 
grădiniță pentru copii cu dizabilități. Prezentul proiect de hotărâre dă în folosință gratuită aceste 
imobile, desigur pentru aceleași scop. Este vorba de 3 terenuri, care vor fi date în folosință 
gratuită Bisericii Evangehlice – Lutherane, Parohia Sfântu Gheorghe: unul în suprafață de 472 
mp, unul în suprafață de 640 mp și unul în suprafață de 100 mp, respectiv o clădire, atelier și 
garaj, pe o suprafață de 75,4 mp și o casă de lemn pe o suprafață de 90 mp și se interzice 
înstrăinarea timp de 30 de ani.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumim frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, aș meționa faptul, că comisiile de 
specialitate nr. I și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 212/2024. 
 PUNCTUL VIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii 
Contractului de închiriere nr. 27623/26.04.2021 având ca obiect imobilul situat în municipiul 
Sfântu Gheorghe, str. Kőrösi Csoma Sándor nr. 32. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În acest imobil sunt găzduite 
preșcolarii de grădinița ”Kőrösi Csoma Sándor” și ”Árvácska”. Încă nu am terminat aceste 



investiții, astfel este necesară prelungirea acestui contract încheiat cu Compact SRL și Ataplast 
Impex SRL până la sfârșitul anului, deci până la 31 decembrie.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, IV și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 213/2024. 
 PUNCTUL IX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii 
Contractului de concesiune nr. 32094/2014, încheiat între municipiul Sfântu Gheorghe și Farkas 
Imre-László asupra unei suprafeţe destinate extinderii contrucţiei pe terenul alăturat. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Este vorba de intrarea la un 
magazin de pe str. Arcușului nr. 15, a cărei suprafață este de 1 mp și propunem obișnuita 
prelungire de 5 ani, până la 31 mai 2029.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, atunci aș spune că, comisiile de specialitate nr. I, II și V au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 214/2024. 
 PUNCTUL X de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea reglementării 
situației juridice a unor terenuri ocupate de construcții având destinația de garaje. Prezintă: 
Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Garajele sunt în proprietate 
privată, iar terenul se află în domeniul public. Au fost vândute patru garaje și propunem 
transcrierea contractului de închiriere asupra terenurilor ocupate de construcții, având destinația 
de garaje.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, II și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 215/2024. 
 PUNCTUL XI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii în 
folosinţă gratuită în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea 
unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare, a 
unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-lui Lengyel Norbert. Prezintă: Ambrus Fruzsina, 
viceprimar. 
 Doamna viceprimar AMBRUS FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Dacă îmi 
permiteți o să prezint împreună punctele 11, 12 și 13, iar o să le votăm separat. În ficare caz este 
vorba de atribuire terenuri din cadrul programului ”Hai acasă!”. În fiecare caz este vorba de un 
teren de 300 mp, iar toți tinerii au ales planul de casă de tip A. Aceeași lucru aș putea spune în 
fiecare caz. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații în legătură cu cele 3 proiecte de hotărâri? Dacă nu sunt, v-
aș spune faptul că în cazul proiectului de hotărâre nr. 11 comisiile de specialitate nr. I, V și VI 
au avizat favorabil proiectul de hotărâre. La fel și la punctele 12 și 13. Vă rog să votăm depsre 
proiectul de hotărâre nr. 11.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 216/2024. 
 PUNCTUL XII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii în 
folosinţă gratuită în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea 
unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare, a 
unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-nei Kádár Imola. 
 (lb.m.): „În cazul punctului 12 dacă nu sunt observații, întrebări, vă rog să votăm.” 



 Se votează cu 17 pentru, 1 consilier nu participă la deliberare și la vot (Kádár Imola), 
HOTĂRÂREA NR. 217/2024.  
 PUNCTUL XIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea atribuirii în 
folosinţă gratuită în baza Legii nr. 15/2003 privind sprijinul acordat tinerilor pentru construirea 
unei locuinţe proprietate personală, republicată, cu modificările și completările ulterioare, a 
unui teren situat pe str. Gyárfás Győző, d-lui Mocan Zakariás. 
 (lb.m.): „În cazul punctului 13 dacă nu sunt observații, întrebări, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 218/2024. 
 PUNCTUL XIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
bugetului de venituri şi cheltuieli al URBAN-LOCATO SRL pe anul 2024. Prezintă: Toth-
Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „URBAN-LOCATO SRL a 
făcut o estimare a activității economice anuale și astfel propune modificarea bugetului după 
cum urmează: veniturile de la 4.903.000 lei la 5.038.000 lei, cheltuielile de la 4.898.000 lei la 
5.098.000, iar rezultatul brut de la 5000 de lei la 10.000 de lei.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, v-aș spune faptul că, comisiile de specialitate nr. I și V au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 219/2024. 
 PUNCTUL XVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
Caietului de sarcini, al Regulamentului de funcționare precum și al Contractului de delegare nr. 
14090/08.03.2024 privind serviciul ”Tăiere și toaletare a arborilor periculoși de pe raza 
municipiului Sfântu Gheorghe“, aprobate prin HCL nr. 77/2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „A trebuit să modificăm două 
lucruri esențiale în aceste câteva articole, modificări care v-au fost aduse la cunoștința 
dumnevoastră. Prima este precizările propozițiilor în confromitate cu legislația care se referă la 
reglementarea și administrarea spațiilor verzi din intravilanul localităților, deoarece nu a fost 
descris clar cine ce responsabilitate și sarcini are. Iar celălalt este faptul că nu prin Direcția 
generală de gospodărire comunală, ci prin Compartimentul de administrare păşuni, păduri se va 
proceda la preluarea, depozitarea și dacă va fi cazul vânzarea copacilor tăiați.”  
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, v-aș spune faptul că, comisiile de specialitate nr. I, II și V au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 220/2024. 
 PUNCTUL XVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
și completării Contractului de lucrări nr. 1175/2024 încheiat între Municipiul Sfântu Gheorghe 
și Sepsi Út-Építő SRL. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Societatea noastră a a 
rediscutat despre prețul a două tipuri lucrări cu comisia de negociere a prețurilor, care trebuiesc 
aprobate prin Hotărâre de către Consiliul Local pentru a putea fi practicate.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 221/2024. 
 PUNCTUL XVIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
componentei integrale a Planului de selecție pentru recrutarea membrilor Consiliului de 
administrație a Sepsi Protekt SA. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Aceasta este o nouă etapă 



pentru recrutarea membrilor Consiliului de administrație. Există o comisie, care a fost numită 
pentru acest lucru. Ei au elaborat această propunere în care se regăsește profilul consiliului, 
profilul candidatului, planul de interviu, termenele și alte lucruri necesare, sunt descrise aici. 
După ce se va face anunțul, în termen de 30 de zile ar urma depunerea documentației de 
candidatură.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I și V au avizat 
favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 222/2024. 
 PUNCTUL XIX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea Avizului de 
oportunitate nr. 1/04.04.2024 pentru întocmirea Planului Urbanistic Zonal „Supraetajare clădire 
S+P+1 și schimbare destinație” str. Vânătorilor nr. 27, municipiul Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Două 
persoane fizice au inițiat acestă modificare a Planului Urbanistic Zonal. Pe strada Vânătorilor 
nr. 27 este un teren de 905 mp. Proprietarii ar dori să transforme casa de locuit în cabinet 
medical și de aceea trebuie să modifice Planul Urbanistic Zonal. Comisia de specialitate, care 
funcționează pe lângă Primăria municipiului Sfântu Gheorghe a propus aprobarea Avizului de 
oportunitate, pe care am înaintet în ședința de azi. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, v-aș spune faptul că, comisiile de 
specialitate nr. I, II și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 223/2024. 
 PUNCTUL XX de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
implementării etapei a II-a a proiectului „Reconversia și refuncționalizarea terenului în jurul 
lacului din cartierul Gării” în cadrul Programului Regiunea Centru în scopul finalizării 
integrale, precum și susținerea cheltuielilor necesare în acest sens. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Avem mai multe proiecte 
finanțate pe mai multe axe din cadrul Programului Operațional Regional, pe care nu le-am putut 
finaliza din diferite motive până la termenul prestabilit. Termenul pentru acestea a fost sfârșitul 
lunii decembrie 2023 și avem posibilitatea etapizării acestor proiecte, respectiv de a continua 
finanțarea din cadrul Programului Regiunea Centru, deja descentralizat. Pentru acesta era 
necesară stabilirea sumei rămase, deci de a finaliza sumele plătite până la sfârșitul lunii 
decembrie 2023 și să fie stabilit ce a mai rămas pentru următoare perioadă de finanțare. Acum 
în cazul a trei investiții vă prezentăm aceste sume. Primul este lacul din Cartierul Gării, unde 
8.986.862,90 lei cu TVA este suma care va fi necesar pentru implementarea etapei a II-a, iar 
contribuția proprie a municipiului Sfântu Gheorghe este în cuantum de 789.007,73 lei și acest 
lucru este valabil pentru toate cele trei proiecte, iar noul termen de finalizare este 31 decembrie 
2025, dar nu am dori, ca lucrările să se prelungeasă până atunci. Am dori să se termine în cât 
mai scurt timp.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, II și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre nr. 20.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 224/2024. 
 PUNCTUL XXI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
implementării etapei a II-a a proiectului “Creșterea calității arhitectural-ambientale și reabilitare 
termică - Colegiul Național “Mihai Viteazul” – Internat și Sală Festivități” în cadrul 
Programului Regiunea Centru în scopul finalizării integrale, precum și susținerea cheltuielilor 



necesare în acest sens. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În cazul proiectului “Creșterea 
calității arhitectural-ambientale și reabilitare termică - Colegiul Național “Mihai Viteazul” – 
Internat și Sală Festivități” suma aferentă etapei a II-a este de 1.857.121,19 lei cu TVA. Iar 
contribuția proprie a municipiului este de 72.128 lei.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, II și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 225/2024. 
 PUNCTUL XXII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
implementării etapei a II-a a proiectului ”Reducerea emisiilor de carbon în Municipiul Sfântu 
Gheorghe prin investiții bazate pe Planul de Mobilitate Urbană Durabilă” în cadrul Programului 
Regiunea Centru în scopul finalizării integrale, precum și susținerea cheltuielilor necesare în 
acest sens. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „În cazul acestei investiții suma 
aferentă etapei a II-a este de 70.209.980 lei cu TVA, din care contribuția proprie a municipiului 
este de 29.492.259,68 lei.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, aș menționa faptul că, comisiile de specialitate nr. I, II și V 
au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 226/2024. 
 PUNCTUL XXIII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării statului de funcţii pentru personalul din cadrul Direcţiei de Asistenţă Socială Sfântu 
Gheorghe, aprobat prin HCL 13/2024, cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Am dori prin acest proiect de 
hotărâre transformarea funcţiei publice de execuţie vacantă de Consilier achiziții publice, clasa 
I, gradul profesional asistent în funcţie publică de execuţie de Consilier achiziții publice, clasa 
I, gradul profesional debutant.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, III și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 227/2024. 
 PUNCTUL XXIV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
modificării și completării Acordului de parteneriat nr. 67972/06.12.2023 în cadrul proiectului 
cu titlul: ”Împreună pentru Comunitate”, încheiat între municipiul Sfântu Gheorghe și Asociaţia 
Serviciul de Ajutor Maltez în România, Filiala Sfântu Gheorghe. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, 
viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Partenerul principal al 
proiectelor Grupului de Acțiune Sepsi Gal este conducătorul proiectului ”Împreună pentru 
Comunitate”, Asociaţia Serviciul de Ajutor Maltez. Municipalitatea la sfârșitul finanțării s-a 
angajat, că va continua aceste proiecte, desigur am dori să profităm de noi posibilități de 
finanțare, dar până atunci din bugetul local, respectiv putem sprijini aceste programe sociale cu 
predarea unor imobile ale municipalității. În acest caz am preda 197 mp dintr-un imobil de pe 
str. Daliei, care are o suprafață totală de 229 mp, pe care l-ar folosi doar Asociaţia Serviciul de 
Ajutor Maltez pentru derularea programelor, respectiv la aceeași imobil ar folosi o suprafață de 
32 mp Asociaţia Serviciul de Ajutor Maltez împreună cu Direcţia de Asistenţă Socială.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, III și V au avizat favorabil 



proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 228/2024. 
 PUNCTUL XXV de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea declanşării 
procedurii de departajare pentru atribuirea a 11 autorizaţii taxi disponibile pentru transportul de 
persoane în regim de taxi. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Sunt 11 autorizaţii taxi 
disponibile din cele 200 plus 10, care a fost stabilite prin hotărâre. Din aceste 11, patru sunt 
destinate pentru autoturismelor convenționale, iar 7 sunt rezervate exclusiv autovehiculelor cu 
motor electric. Acest proiect de hotărâre prevede organizarea procedurii de departajare.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 229/2024. 
 PUNCTUL XXVI de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Regulamentului pentru staţionarea, parcarea, regimul de acces și circulația autovehiculelor cu 
masă totală maximă autorizată mai mare de 3,5 tone pe teritoriul municipiului Sfântu Gheorghe. 
Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Pe de o parte 
încercăm să limităm, pe de altă parte să reglementăm traversarea prin oraș a autovehiculelor cu 
masă totală maximă autorizată mai mare de 3,5 tone. Acest lucru este important pe de o parte 
pentru a proteja străzile renovate, pe de altă parte desigur și din punctul de vedere al circulației, 
de aceea pe de o parte limităm, pe de altă parte vom introduce taxe speciale pentru eliberarea 
autorizațiilor pentru a putea intra în oraș autovehiculele de mare tonaj. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I și V au avizat 
favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 230/2024. 
 PUNCTUL XXVII de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind alegerea 
preşedintelui de şedinţă al Consiliului Local al Municipiului Sfântu Gheorghe. Prezintă: 
preşedinte de şedinţă. 
 (lb.m.): „Pentru luna iunie 2024 domnul consilier Comăneci Liviu-Vasile va fi 
președintele de ședință, iar în cazul lipsei acestuia, va fi înlocuit de domnul consilier Csatlos 
László. Vă rog să votați.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 231/2024. 
 PUNCTUL D1 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii 
duratei Contractului de subînchiriere nr. 57802/2022 între Bertis SRL și Municipiul Sfântu 
Gheorghe având ca obiect închirierea unei bucătării din strada 1 Decembrie 1918 nr. 30. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pentru funcționarea noi 
înființate Creșa Sepsi, este necesară o bucătărie, astfel pentru grădinița Árvácska care încă se 
mai află în construcție și care va deservi și copiii de la Creșa Sepsi, am închiriat o bucătărie de 
la Bertis SRL, care poate îndeplini această sarcină și propunem prelungirea durata acestui 
contract de subînchiriere până la sfârșitul lunii decembrie 2024.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Comisiile de specialitate nr. I, IV și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 232/2024. 
 PUNCTUL D2 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
HCL nr. 486/2023 privind aprobarea organigramei şi statului de funcţii pentru personalul din 



cadrul Casei de Cultură ,,Kónya Ádám” din municipiul Sfântu Gheorghe, pe anul 2024. 
Prezintă: Ambrus Fruzsina, viceprimar. 
 Doamna viceprimar AMBRUS FRUZSINA (lb.m.): „Mulțumesc frumos. La punctul 
D2 este vorba de modificarea statului de funcţii a Casei de Cultură ,,Kónya Ádám”. În cazul 
instituției organigrama nu se modifică, ci dorim doar schimbarea postului de referent grad I în 
referent grad I/A din cadrul Compartimentul de activități culturale a instituției. Mulțumesc 
frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, v-as spune că, comisiile de specialitate nr. 
I, IV și V au avizat favorabil proiectul de hotărâre D2. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 233/2024. 
 PUNCTUL D3 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
Contractului de finanțare nr. 19356/269/28.03.2024 încheiat în vederea finanţării activității 
Clubului Sportiv Şcolar Sfântu Gheorghe. Prezintă: Antal Árpád-András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Prin 
Hotărârea nr. 142 din 2024 am aprobat finanţarea activității Clubului Sportiv Şcolar Sfântu 
Gheorghe. Conducerea școlii a semnalat faptul că suma aprobată anterior nu acoperă 
cheltuielile pentru închirierea sălilor sportive, deoarece printr-o altă hotărâre am majorat tarifele 
de închiriere ale sălilor sportive administrate de către Sepsi Rekreativ SA, din care rezultă o 
diferență de 15.550 lei, pe care dorim să o acordăm acum Clubului Sportiv Şcolar, ca să poată 
acoperi diferența.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, V și VI au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm despre punctul D3.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 234/2024. 
 PUNCTUL D4 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării 
devizului general, aprobat prin HCL nr. 391/2020, pentru obiectivul de investiții „Extinderea 
rețelei de drumuri și a rețelei de utilități publice în Parcul industrial din Municipiul Sfântu 
Gheorghe”, cu modificările ulterioare. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Și în cazul investiției pentru 
extinderea rețelei de drumuri și a rețelei de utilități publice în Parcul industrial este necesară 
modificarea devizului general. În timpul lucrărilor, la sugestia inginerului, sunt necesare 
efectuarea de noi lucrări, ale căror valori trebuie incluse, respectiv acel capitol 7, care dă 
posibilitate la finanțarea majorărilor tarifelor potențiale, la fel majorează valoarea investiției, 
astfel conform propunerii suma de 10.597.090 lei+TVA se va modifica la suma de 18.150.127 
lei.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, II și V au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm despre proiectul de hotărâre D4.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 235/2024. 
 PUNCTUL D5 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea 
Documentației de avizare a lucrărilor de intervenții pentru obiectivul de investiții „Lucrări de 
reabilitare termică la bl. 3, scara A,B,C,D,E,F,G, strada Mihai Viteazul nr. 2” și a cheltuielilor 
legate de proiect, și modificarea și completarea HCL nr. 189/2022 privind aprobarea depunerii 
cererilor de finanțare și a cheltuielilor legate de proiecte pentru reabilitarea termică a unor 
blocuri de locuințe din municipiul Sfântu Gheorghe, cu modificările și completările ulterioare. 
Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Pe rând primim proiectele 
depuse în cadrul programului PNRR. Acum s-a finalizat Documentația de avizare a lucrărilor 



de intervenții pentru reabilitarea termică la bl. 3, scara A-G, strada Mihai Viteazul nr. 2. 
Indicatorii acestuia arată astfel: valoarea totală a investiției este în cuantum de 14.612.596,25 
lei+TVA, din care valoarea maximă eligibile este de 12.448.819,12 lei, care se compune din: 
investiția de bază este de 11.833.481,62 lei și valoarea stațiilor de încărcare pentru vehicule 
electrice este de 615.337,50 lei. În acest caz TVA-ul este cheltuială eligibilă. Cheltuielile 
neeligibile arată astfel: 2.164.601,88 lei plus 407.474,36 lei TVA. Totodată și cheltuielile 
neeligibile care pot apărea pe durata implementării proiectului se vor suporta din bugetul local. 
Proiectul de hotărâre conține și descrierea sumară a investiției, astfel termoizolarea pereților 
exteriori se va face cu vată minerală bazaltică de 15 cm. Termoizolarea planșeului sub pod se 
va face din vată minerală bazaltică de 30 cm. Termoizolarea planșeului peste subsol se va face 
din polistiren expandat de 10 cm. Se vor monta panouri fotovoltaice pe fiecare scară în parte, se 
va înlocui iluminatului existent, cu iluminat de tip LED, cu senzori de mișcare în spațiile 
comune, respectiv se înlocuiește sistemul de control acces.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, II și V au 
avizat favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm despre punctul D5.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 236/2024. 
 PUNCTUL D6 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării 
devizului general aferent Proiectului tehnic pentru obiectivul de investiții „Amenajare insulă lac 
zona Gării”, aprobat prin HCL nr. 163/2024. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Propunem actualizarea 
devizului general pentru construirea cafenelei și amenajarea insulei. Această investiție dorim să 
fie executată de societatea noastră, astfel nu ca rezultat al unei licitații, ci printr-un sondaj de 
piață, dorim actualizarea devizului general. Valoarea estimată este de 1.792.561,03+TVA. 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, II și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 237/2024. 
 PUNCTUL D7 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind modificarea și 
completarea Strategiei integrate de dezvoltare urbană a municipiului Sfântu Gheorghe, aprobată 
prin HCL nr. 384/2023. Prezintă: Toth-Birtan Csaba, viceprimar. 
 Domnul viceprimar TOTH-BIRTAN CSABA (lb.m.): „Conform legistlației pentru 
reeșalonarea proiectelor și la propunerea Regiunii de Dezvoltare Centrală este necesar de a fi 
incluse proiectele de acest gen în Strategia integrate de dezvoltare urbană, satfel propunem 
includerea a șase proiecte în anexa 4. Dintre acestea la 3 deja am aprobat indicatorii, iar și 
celelalte trei vor fi aprobate în curând. Acestea sunt proiecte pe care am dori să le continuăm în 
programul de finanțare a Regiunii de Dezvoltare Centrală 2021-2027.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Sunt 
întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I, II și V au avizat favorabil 
proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 238/2024. 
 PUNCTUL D8 de pe Ordinea de zi: proiect de hotărâre privind aprobarea rectificării 
bugetului general al municipiului Sfântu Gheorghe pe anul 2024. Prezintă: Antal Árpád-
András, primar. 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Vom 
suplimenta bugetul orașului cu suma de 5.142.130 lei, din care suma de 410.000 lei va fi alocată 
școlii ”Gödri Ferenc”, deoarece am reușit să includem și această școală în Programul Național 
de ”Masă caldă”, astfel această sumă va fi alocată din bugetul central. Totodată veniturile 
proprii planificate se majorează cu suma de 4.732.130 lei. La partea de cheltuieli voi enumera 



capitolele mai mari: suma de 899.320 lei va fi alocat instituțiilor de învățământ, suma de 
1.079.400 lei o vom aloca pentru Casa de Cultură ”Kónya Ádám”, suma de 500.000 lei o va 
primi Sepsi Rekreatív SA, suma de 220.130 lei o vom aloca pentru închirierea unui sistem, 
1.000.000 de lei o vom aloca pentru continuarea lucrărilor stadionului mic, 189.500 lei alocăm 
pentru reabilitarea clădirilor aflate în proprietatea municipalității, suma de 1.000.000 de lei este 
ajutorul de minimis acordat IMM-urilor, iar suma de 130.000 lei vom acorda pentru Camera de 
Comerț și Industrie Covasna pentru un ajutor de minimis. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.m.): „Mulțumesc frumos pentru 
prezentare. Sunt întrebări, observații? Dacă nu sunt, comisiile de specialitate nr. I și V au avizat 
favorabil proiectul de hotărâre. Vă rog să votăm.” 
 Se votează cu 18 pentru, în unanimitate, HOTĂRÂREA NR. 239/2024. 
 (lb.m.): „Am ajuns la sfârșitul ședinței. Vă doresc o după amiază plăcută tuturor. Scuze. 
Dl. primar, poftiți.” 
 Domnul primar ANTAL ÁRPÁD-ANDRÁS (lb.m.): „Mulțumesc frumos. Având în 
vedere faptul, că peste 10 zile vor fi alegerile și evident că mandatul acestui consiliu durează 
până în octombrie, vom mai ține ședințe, dar ca și un lucru interesant aș dori să vă spun faptul 
că de când s-a înființat aceast consiliu înafară de ședința de azi am aprobat în total 1959 
hotărâri, cred că acest lucru este o performanță bună, dar ce este și mai important decât acesta 
este faptul că ne-am uitat și în total au fost doar 7 proiecte de hotărâri, pe care nu le-am aprobat 
în unanimitate de voturi. Obișnuim să zicem faptul că acolo unde este înțelegere este dezvoltare 
și este progres. Eu cred, că acest lucru este un exemplu bun pentru colaborare, armonie. Nu în 
ultimul rând și în acele 7 ocazii s-au abținut câte un consilier, deci vot împotrivă încă nu a fost 
în acest mandat. Acest lucru se datorează și faptului că, atunci când au fost orice fel de conflicte 
am reușit să le discutăm înainte și nu la ședința consiliului am avut discuții, certuri. Așa că eu 
vă mulțumesc tuturor pentru această colaborare. Mulțumesc frumos.” 
 Doamna președinte de ședință BUSLIG KINCSŐ (lb.r./lb.m.): „Mulțumesc frumos 
pentru prezență. După amiază plăcută.” 
 
 
 Prezentul Proces-verbal s-a încheiat într-un singur exemplar, care se păstrează la dosarul 
ședinței, în arhiva Primăriei Municipiului Sfântu Gheorghe, județul Covasna şi a fost adoptat în 
cadrul ședinței ordinare a Consiliului Local din data de 27 iunie 2024. 
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